
Minnesanteckningar MiK 30 augusti 2023

Plats: Google Meets
Tid: 09.00 – 11.00
Närvarande: Bengt Hallberg, Stellan Stark, Jimmy Dominius, Hans Johansson,
Stellan Dahlberg, Peter Karlsson, Caroline Kumlin
Frånvarande: Carl Rönnow, Lotta Rosenberg, Bengt Fröberg

1. Mötets öppnande

Hans öppnar mötet.

2. Val av sekreterare

Caroline väljs till sekreterare.

3. Fastställande av dagordning

Dagordningen fastställs.

4. Föregående minnesanteckningar

Föregående minnesanteckningar läggs till handlingarna.

5. Bordet runt
- Beslut om att punkten numera kallas “Lokala Nyheter”, uppdateringar om

vad som hänt sedan förra mötet ska vara korta och koncisa.

- Bengt H: Berättar om Båtens dag, avfallhanteringsplaner i fokus. Reflektion

över att det vore önskvärt med större deltagande hos de norrliggande

båtklubbarna gällande miljön.



- Stellan D: VBF har haft “Prova-på dag” hos Sandö Båthamn.

Myndigheternas närvaro ökar på västkusten så mycket assistans till

båtklubbarna ges just nu. Deltagande vattenråd

- Jimmy D: Järfälla kommun har bristande kommunikation och tros inte hålla

tidsplanen på 9 månader gällande handläggningen av provtagningen av

markföroreningar som utförts.

- Stellan S: Avfallshanteringsplan i fokus även här och är behjälplig för

klubbarna. Deltagande i möte för förbundsstyrelse

- Hans J: Utvärdering av processflödet på SBU:s hemsida

- Caroline: Uppföljning av igångsatta projekt, revidering av

utbildningsmaterial för höstens XRF webbinarier.

6. Avrapportering
- Revidering av Egenkontroll för fritidsbåtshamnar

a. Förslag om att tillsätta en projektledare

b. Bilder

Lotta och Jimmy har ett antal redo för uppladdning

c. Arbetsdokument

Synpunkter lämnas till mötet den 20 september.

- Arbetsgrupp markföroreningar

a. Mest aktivitet i Stockholm framförallt Järfälla, men långsam dialog

med kommunen.

b. Behov av praxis att förlita sig på

c. Användning av processflödet för att estimera markföroreningsrisk

- Arbetsgrupp Östersjöns rättigheter

a. Projektidén behöver förankras hos styrelsen, Jimmy har

sammanfattat utkastet

b. Målet är att utbilda och skapa ett bredare intresse

c. Förslag om att klubbfunktionärer ska utbildas för att kunna gå

vidare i projektet



d. KSSS ska på kommande styrelsemöte ta beslut om de vill

engagera sig

e. Inbjudan östersjöseminarium i Kolskjulet - Förslag om att Hans

och Caroline deltar

- Nationell Båtmiljökonferens

a. 17-18 oktober Marstrands Havshotell

b. Anmälda och deltar - Hans J, Stellan S, Bengt H, Jimmy D, Bengt F,

Caroline K, Stellan D.

c. Miljösamordnare är inbjudna men ingen har anmält deltagande

d. Gemensam åsikt är att det kommer bli ett bra program

e. Stellan D ska skicka en mindre presentation gällande vätgasdrivna

båtar med fokus på lagring till Peter K.

- Havstulpanvarningen

a. 1:a utskicket 14 augusti, sms-utskick gick även ut 23 augusti.

Utredning om varför vissa nummer hade fördröjts pågår.

- The Ocean Race Genova - Hans/Peter

a. Bra möte, stort intresse finns för havsfrågor.

7. Tidigare bordlagda frågor
a. Citat och bilder till Båtmiljö.se

8. Chalmers rapporter
a. Mötet med HaV, TS och NV den 19/6 - XRF rapporten

- Enade om att kvalitetssäkringen av mätmetoden leder till att

trovärdigheten ökar. Metoden rekommenderas att användas

redan nu men lokala avvikelser hos kommuner kan förekomma.



b. Mötet med Chalmers 18/8 - Kommande rapport skrapprover

- Har påbörjat ett samarbete med ALS Scandinavia och planerar

att ha en ny metodik för skrapprover fastställd till årsskiftet

23/24.

- Korrelationen mellan XRF och skrapprover är ett intressant

projekt att fortsätta med från SBUs håll som kan utgå ifrån

resultat av de två första delarna.

9. SBU XRF-projekt
a. Kompletterande utbildning för nuvarande mätförättare

- 169 inbjudna - 115 deltar

b. Omgång 6 i höst (okt)

- 17 personer anmälda (10 båtklubbar)

c. Uthyrningar under hösten planeras öka efter torrsättning

10. Mottagning och hantering av avfall
a. SBU mall har fått positiv respons från båtklubbar, utvärdering får

göras efter årsskiftet av handläggningen av den hos kommunen.

b. Förslag om att uppdatera Hamnboken innan årsskiftet

c. Båtklubbsråd publicerad

d. Första webbinariet fick stort deltagande och mottog enbart positiv

respons, c:a 110 personer deltog vid första tillfället. Två kvällar till är

planerade 30/8 och 6/9.

e. Enkät - gällande bedriven tillsyn båtsäsong 2023 utskickad till

miljösamverkan Sveriges olika arbetsgrupper. Sista svarsdag är 30/9



11. Övriga frågor
a. HELCOM möte Litauen - Peter

- 27-28 september

- Peter deltar som representant för Nordiska Båtrådet

- Flera båtlivsorganisationer deltar i egenskap av

observatörspost; European Boat Association, European Boat

Industry, Tyska Seglarförbundet

- Ämnen som är i fokus är bottenfärger, invasiva arter, utsläpp

av växthusgaser, miljömärkning av marinor och

undervattensbuller.

- Peter rapporterar och uppdaterar MiK inför och efter mötet.

- Peter kommer att tala om Hållbart båtliv utifrån båtägarens

perspektiv, med hänvisning till att regelverk bör vara utifrån

behov och ekonomiskt försvarbara.

b. Båtmiljörådet möte 20 september

- Peter K, Caroline K och Hans J deltar på SBUs kansli.

- Mötesplats för utbyte av kunskap och erfarenhet av olika

frågor, är ej ett beslutande råd utan samverkan mellan

myndigheter och organisationer samt forskare.

- Ämnen som ska diskuteras är: Ren båtbotten, Avfall och

sophantering och Båtåtervinning.

c. Värmdö kommun havs- och kustplaner

- SMBF och Kryssarklubben slutför skrivelse som Svenska

Båtunionen ställer sig bakom.

- Det finns intresse från flera båtklubbar även utanför Värmdö att

svara på förslaget. Dessa hänvisas till SMBF för vidare

vägledning.

- 31/8 är det möte med Värmdö kommuns tjänstemän

- 10 september sista svarsdag



d. TS remiss gällande avgifter- 1 sept

- Skickar svar som remissinstans men gör inga

ställningstaganden då det inte berör fritidsbåtar.

e. Bidragsansökan Svenskt Friluftsliv - 30 september

- Caroline, Hans, Peter och Stellan D ses den 11 september för

ett första planeringsmöte.

f. Miljöpriset 2024

- Inga nomineringar har inkommit

- Caroline ska ta upp med Erika hur detta ska hanteras

g. Handbok för fritidshamnar

- Sjösäkerhetskommittén vill ha en marknadsföringsgrupp

- Förslag om att Lotta representerar MiK godkänns

12. Nästa möte
a. 20 september kl. 09:00 - 11:00

13. Mötet avslutas
a. Hans avslutar mötet


